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Mojim studentima

  

Iseljavanje, gubitak nade u bolje sutra, sumorno političko stanje u Lijepoj našoj, vektorski
kazano, pitanja su koja brinu moje studente kojima sam, tijekom obrazovanja i druženja, govorio
kako u tržišnom načinu privređivanja svaki pojedinac mora biti „sam svoj majstor“. Neki su me
poslušali, a neki nisu. Ovaj komentar ima za cilj vratiti samopoštovanje onim koji do sada nisu
imali hrabrosti da pokušaju svojim znanjem, požrtvovanjem i upornosti osigurati opstanak u
Lijepoj našoj. Mladi ljudi koji se iseljavaju i idu „trbuhom za kruhom“ obično ne promatraju cijeli
životni ciklusu. Reagiraju kratkoročno, a pitanje je da li je to rješenje ili još jedan od problema
koji će kad-tad morati riješiti.      

  

Moja kritičnost spram neprimjerene ekonomske politike je mojim studentima dobro poznata. To
znaju i čitatelji ovih stranica. Svi mi smo dužni da, sukladno svojim spoznajama, javno
djelujemo. Ja, sada već u poznim godinama, ne odustajem od tog i takvog principa. Stanje u
Lijepoj našoj nije dobro. Politika i interesi političara dominiraju u koncipiranju sustava i politike.
To, jasno, nije dobro. Ali jednako nije dobro „baciti koplje u trnje“. Moramo se boriti jer u
uvjetima rastuće neizvjesnosti jedino upornost daje nadu da ćemo opstati. To nije garancija ali
je svakako veća vjerojatnost da ćemo uspjeti sačuvati ljudsko dostojanstvo.

  

Krivo je mišljenje kako je na poduzetniku da brine o rastućim rizicima i neizvjesnostima. Rizici i
neizvjesnosti su daleko veći kod uposlenika nego kod poduzetnika. Svjedočimo daleko većem
broju gubitku radnih mjesta nego što je broj stečajeva. Osim toga poduzetnici, iako ne svi,
tijekom svoje poslovne aktivnosti sačuvali su ponešto za „sutra“ što zaposlenici uglavnom nisu.
Upravo sam zato pisao i napisao biblioteku „Financijska kuharica“ kako bi pojedinci brinuli o
budućim problemima u najmanju ruku kao što brinu o onima s kojima se dnevno susreću. Zato,
dragi studenti ponovno pročitajte ponešto iz knjiga koje imate. Nećete naći odgovore, ali ćete
sigurno naći dovoljno poticaja da tražite i iznađete izlaz iz postojećeg stanja. Ukoliko to ne
uspijete javite mi se i ja ću vam koliko je to moguće pomoći.

  

Teško mi pada da imate toliko problema koji vas sile da razmišljate o napuštanju vlastite
domovine. To nije dobro, ali se to može mijenjati. Mijenjati nije lako ali je moguće. Nemojte
odustati. Sjetite se kad sam vam govorio da se uspješan čovjek mora jedan puta više podići
nego što padne. To je uvijek vrijedilo, to vrijedi i danas.
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Pozdravljam vas i želim da uspijete. Uostalom vaš neuspjeh je i moj neuspjeh. Nemojte se
suzdržavati, već se javite. Uvijek postoji neki izlaz. Izlazi nisu ni laki ni jednostavni ali su bolji put
od pasivnog odnosa prema problemima koji vas progone.

 2 / 2


